
 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

1(19) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-20 

 

 

 
Plats och tid: KS-salen kl 13:32-16:00 

Ledamöter: Michael Karlsson (M), Ordförande 

Lena Kock, SPF, vice ordförande 

Lisette Lindenström, SPF 

Britt-Marie Lundin, PRO 

Ulla Stang, PRO 

Hasan Dello (S), oppositionsföreträdare 

Tjänstgörande ersättare: - 

Ersättare: Ingela Hedlund, SPF 

Lars Skogsberg, SPF 

Kerstin Grundberg, PRO 

Margareta Gillberg, PRO 

Övriga deltagare Daniel Andersson, säkerhetsstrateg 

Björn Skog, kansli- och utredningschef 

Catrin Eriksson, förvaltningschef kultur- och utbildningsförvaltningen 

Madeleine Eriksson, bibliotekschef 

Mikaëla Thorén (C), ordförande kultur- och utbildningsnämnden 

 
Paragrafer: § 23-35 

 

Protokollet digitalt 
justerat av: 

Michael Karlsson (M) 

Lena Kock 
  
Sekreterare: Björn Skog 

  



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

2(19) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-20 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 23 Mötets öppnande och närvaro ............................................................................ 3 

§ 24 Val av justerare .................................................................................................. 4 

§ 25 Föregående protokoll ......................................................................................... 5 

§ 26 Digital justering av protokollen ......................................................................... 6 

§ 27 Återkoppling – Yttre hemtjänst ......................................................................... 7 

§ 28 Återkoppling – Avgift för framdragning av sopkärl .......................................... 8 

§ 29 Återkoppling – Åmålsrundan och kollektivtrafik .............................................. 9 

§ 30 Information från pensionärsorganisationerna .................................................. 10 

§ 31 Kommunens brottsförebyggande arbete .......................................................... 11 

§ 32 Kommunens arbete för att förebygga och hantera kriser och katastrofer ........ 14 

§ 33 Bibliotekets verksamhet och Meröppet............................................................ 16 

§ 34 Stängningen av köket på Åmålsgården ............................................................ 18 

§ 35 Pensionärsrådets representanter till arbetsgrupp för nya äldreboendet ............ 19 

 



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

3(19) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-20 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

 

§ 23 Mötets öppnande och närvaro 

Pensionärsrådets beslut 

Ordföranden förklarar mötet öppnat. Upprop genomförs.  

Lena Kock önskar lägga ett extra ärende till dagens ärendelista, ”Stängningen av 

köket på Åmålsgården”. Detta godkänns och läggs till som dagens sista ärende. 

__________ 
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§ 24 Val av justerare 

Pensionärsrådets beslut 

Lena Kock, SPF, väljs att justera dagens protokoll.  

__________ 
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§ 25 Föregående protokoll 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet har inga anmärkningar eller synpunkter på föregående protokoll. 

__________ 
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§ 26 Digital justering av protokollen  

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kansli- och utredningschef Björn Skog svarar på pensionärsrådets fråga om vad 

man ska göra när man får ett protokoll utskickat till sig för digital justering, men 

man upptäcker att något är fel?  

Svaret är att om man ser något i protokollet som man uppfattar inte stämmer 

överens med vad som hände/sades på mötet, då kontaktar man Björn Skog på 

bjorn.skog@amal.se eller telefon 073-8093937 och påtalar detta.  

Då rättas felet till och protokollet skickas ut på nytt för digital justering. Om det är 

något i synpunkten som inte bara är ett redaktionellt fel, utan Björn blir osäker på 

vad som verkligen sas på mötet, då frågar han ordföranden om hur denne uppfattade 

mötet.  

Ytterst är det alltid ordföranden som ”äger” protokollet, men detta är egentligen 

mest en formsak och det är svårt att föreställa sig att pensionärsrådets 

justeringsperson och ordförande skulle ha så svårt att enas om vad som hänt på 

mötet, att det skulle komma till sådan formalia.  

Om det skulle hända att justeringspersonen inte kan komma överens med 

ordföranden om vad som hände, då kommer ordförandens åsikt väga tyngst. Men då 

kan man ta med sig sin ståndpunkt som justeringsperson till nästa möte och ta upp 

detta under punkten ”föregående protokoll” och få sin åsikt noterad till detta 

protokoll. 

__________ 

mailto:bjorn.skog@amal.se
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§ 27 Återkoppling – Yttre hemtjänst 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsrådet önskade inför mötet att få information från Per Lundin på yttre 

hemtjänsten om hur det gått med översynen av rutiner, arbetssätt och 

kommunikation. Detta var frågor som enheten skulle jobba med att förbättra, fick 

rådet veta i våras. Rådet önskade därför få information om hur arbetet gått.  

Björn Skog, kansli- och utredningschef, berättar för rådet att han varit i kontakt med 

Per Lundin och framfört rådets fråga. Svaret läses upp för rådet enligt nedan:  

”Gällande rutiner och kommunikation så har vi blivit bättre. Även att ha koll och 

uppdatera kundregister mm. Vi har nu en ordinarie arbetsledare ”in house” som 

sköter planering och kommunikation tillsammans med en yttre arbetsledare.  

Sedan har det varit en otroligt tuff sommar med mycket regn och snabbt växande 

gräs. Detta har gjort att tid mellan klippningar har varit längre samt att det är svårt 

att hålla gräsmattorna ”fina”. De har kämpat på så gott det går! Vi hoppas nu på en 

torrare och finare höst så man kommer i kapp med alla mattor.” 

Pensionärsrådet undrar vad arbetsledaren ”in house” samt den yttre arbetsledaren 

heter och Björn Skog lovar att kolla upp detta. Det framkommer att den inre 

arbetsledaren heter Carina Svärd. Den yttre arbetsledaren heter Rolf ”Bobbo” 

Bergström. 

Pensionärsrådet är eniga om att det är väldigt viktigt att denna typ av tjänster kan 

erbjudas till de äldre, men att det också är viktigt med vettiga handläggningstider. 

Pensionärsrådet tittar på yttre hemtjänstens hemsida för att se hur de beskriver de 

tjänster som de erbjuder. 

__________ 
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§ 28 Återkoppling – Avgift för framdragning av 
sopkärl 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och önskar fortsatt information i frågan. Rådet beslutar 

också att fråga företrädare för välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen, som ska 

gästa rådet i december, om hur det gått med att inkludera framdragning av sopkärl i 

biståndsbedömning av äldre. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsrådet önskade inför mötet att få information från teknik- och 

fritidsförvaltningen i Säffle och Åmål kring översynen av avgiften för framdragning 

av sopkärl. Frågan diskuterades på vårens rådsmöte men är av fortsatt intresse för 

rådet, som hoppas att avgiften kan förändras på något sätt.  

Björn Skog, kansli- och utredningschef, berättar för rådet att han varit i kontakt med 

Carina Nylén, tillförordnad chef för avfall/renhållning, och framfört rådets fråga. 

Svaret läses upp för rådet enligt nedan:  

”Vi jobbar med revision av dragtaxan och vi inväntar ordningen för beslut. Vi ser 

gärna att de som upplever problem med kärlet och att det är lång dragväg kontaktar 

oss; 

Carina Nylén, tel 0533-691041 

Robert Skoglund, tel 070-2498147 

så kan vi se över om vi kan vidta åtgärder till det bättre. 

På återhörande när det finns beslut om ny dragtaxa.” 

__________ 
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§ 29 Återkoppling – Åmålsrundan och 
kollektivtrafik 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsrådet önskade inför mötet att få information från samhällsbyggnadschef 

Björn Wennerström om det finns möjlighet att påverka tidtabellen för Åmålsrundan 

så att busstiden klockan 11.00 flyttas till klockan 10.00? Då skulle resenärerna 

exempelvis hinna gå till Medpro för provtagning och sedan uträtta ärenden på stan 

innan bussen går tillbaka. 

Björn Skog, kansli- och utredningschef, berättar för rådet att han varit i kontakt med 

Björn Wennerström och framfört rådets fråga. Svaret läses upp för rådet enligt 

nedan:  

” Svar nej, inte i dagsläget, vi kan göra ett nytt försök, men troligen medför det en 

extra buss vilket är förenat med stora kostnader, den buss som används går på mer 

turer än denna.” 

Pensionärsorganisationerna frågar ordföranden om skrivelsen som skickats till 

kommunstyrelsen har tagits upp? Ja, berättar ordföranden. Den bereddes idag på 

kommunstyrelsens ordförandeberedning och kommer att tas upp på 

kommunstyrelsens arbetsutskott i nästa vecka. Därefter kommer kommunstyrelsen 

att behandla den. 

Skrivelsen har tagits emot positivt. Det finns i dagsläget ingen färdig skrivning från 

Åmåls kommun, men det lär komma framöver.  

Pensionärsorganisationerna frågar när rätta tiden kan vara för att exempelvis 

försöka intressera media för frågan, så att den får uppmärksamhet. Björn Skog, 

kansli- och utredningschef, samt ordföranden föreslår att kommunstyrelsens 

ställningstagande inväntas, innan kontakter med media tas. 

__________ 
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§ 30 Information från 
pensionärsorganisationerna 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Lisette Lindenström, SPF, berättar om föreningens aktuella aktiviteter. Hösten 

präglas av att föreningen firar 40 år som organisation i år. Firandet av den 

händelsen sker på olika sätt. Föreningen har lånat konsthallen för att visa upp en 

utställning över vad föreningen och medlemmarna gjort. Datum för detta är 25-26 

november, klockan. 11:00-15:00.  

I övrigt pågår den vanliga verksamheten. Det satsas på hälsan. Balanspromenader 

med tio övningar i Örnässkogen. Denna promenad kan alla gå, för övningarna är 

uppsatta för alla att ta del av. Sträckan är 1,3 kilometer. Föreningen ska besöka 

Jejes, 3 oktober, och få lära sig hur man använder deras maskiner, vilket lär vara 

mycket bra mot artros. Bowling, boule och dans pågår också regelbundet. Även 

gåfotboll är planerad. Detta kanske inte hinns med i höst, i så fall blir det till våren.  

Vidare har säkerhetsfrågan varit uppe för information, efter de många bedrägerierna 

mot äldre. Peter Thorstensson och Daniel Andersson har informerat 

organisationerna och den dialogen är levande. Resor planeras och har genomförts, 

bland annat genom en flerdagarsresa till Skåne som skedde i somras. Även ett 

studiebesök på Löfbergs lila har skett, med provsmakning. I höst/vinter planeras 

besök Säffleoperan och After Shave på CCC. Vin och whiskey-provning planeras i 

höst. Bridge och kortspel likaså. Deras egen sånggrupp, “Likören” underhåller.  

Kerstin Grundberg, PRO, berättar om föreningens aktuella aktiviteter. Det pågår 

kortspel, canasta och annat. Detta är mycket roligt och socialt, dessutom 

stimulerande för hjärnan. Föreningen har öppet hus varje tisdag klockan 10:00-

12:00. Regelbundet inslag är quiz i nutidsorientering som sker klockan 11.00. 

Mycket uppskattat.  

Även PRO har en sånggrupp har de, de sjunger ej stämsång utan unisont. Även 

olika typer av cirkelverksamhet. Bio på dagtid, klockan 13:00, blir det under hösten. 

Försöker hålla sig aktuella i filmvalen, även öppet för egna önskemål. Föreningen 

organiserar så att medlemmarna kan äta tillsammans, fredagslunch. Många tycker 

det är väldigt tråkigt att äta själva. Gemenskapen står i centrum. Skratta och ha det 

gott ihop, det är hälsa! Även PRO ska till Jejes på besök, 5 oktober. När det gäller 

Skogshyddan så planeras en städdag och där medlemmarna plockar ihop inför 

hösten. Kopplar ur vattnet. Men det är ändå vackert där ute, även om det blir kallt. 

Dasset är öppet. Så lokalen går att nyttja ändå, om än mer begränsat. 

__________ 
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§ 31 Kommunens brottsförebyggande arbete 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Daniel Andersson, kommunens säkerhetsstrateg, berättar om hur Åmåls kommun 

gripit sig an det utökade uppdraget på brottsförebyggande arbete. Det nya är att det 

kommit en lag 2023 som kommuner är skyldiga att arbeta med brott och 

brottsförebyggande arbete. Men det gjorde kommunen även tidigare.  

Lagen säger att kommunen ska ha en lägesbild över hur det ser ut i kommunen, och 

man ska ha en åtgärdsplan/handlingsplan. Man ska ha överenskommelse med andra 

berörda myndigheter, exempelvis Polisen (medborgarlöften, exempelvis), man ska 

ha ett strategiskt råd, en samordningsfunktion och en ledning av arbetet.  

Kommunen ska bidra till samhällets övergripande brottsförebyggande arbete. 

Kommunen ska också jobba kunskapsbaserat. Vad innebär detta? Det kan man 

finna hos BRÅ, Brottsförebyggande rådet. Arbetet ska baseras på kunskaper om 

brottsproblemets omfattning, struktur och utveckling. Riktas mot brottsorsaken. Det 

ska vara beprövade metoder.  

Området är väldigt omfattande: samverkan med näringslivet, samhällsplanering, 

föräldraskap, fältassistenter, skola, folkhälsa, redan bebisen i magen, föräldrastöd, 

SSPF, fritid, samverkan med föreningar och annat. Detta ger stora möjligheter!  

Sen finns också en ingripande verksamhet. Det är inte bara polisen som gör detta, 

det gör även kommunen. Genom exempelvis omhändertagande eller 

tvångsplaceringar.  

Daniel Andersson presenterar därefter Åmåls kommuns organisation. På den 

strategiska nivån har säkerhetsstrategen ledarrollen. Sen finns en styrgrupp: Daniel 

Andersson, Berith Sletten och Peter Thorstensson. Denna grupp arbetar på 

strategiska nivån. Under detta finns en operativ nivå: leds av Iren, som är en chef 

under Berith. Hon samlar sin kompetens med handläggare och annat. Hon samlar 

dessa och går igenom prioriteringar och val av metoder. Det kan handla om olika 

stödinsatser eller omhändertaganden. Längst nära verkligheten står den taktiska 

gruppen. Det är “doers”: fältarbetare, brobyggare, ordningsvakter och trygga vuxna 

på stan, exempelvis.  

Denna taktiska grupp har en osäkerhet kring sig, för där är det inte säkert hur det ser 

ut med finansieringen framöver. Det är också rätt så svårt att få föreningar att ställa 

upp, mot bidrag till föreningarna. Inför nästa år har dock IF Viken svarat upp och 

sagt att de gärna tar alla passen nästa år. Vilket är mycket bra.  

Sen finns kris och säkerhetsrådet. Där sitter näringslivsföreningarna med, 

trossamfunden, SPF och PRO samt flera andra. Det är ett viktigt forum för 
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informationsspridning. Rådet kan ge inriktning till Daniels arbete genom att 

efterfråga särskilda ISF/Fokusgrupper för att hantera någon särskild fråga.  

Det kunskapsbaserade arbetssättet bygger på följande: Vartannat år skapas en 

lägesbild. Denna tas fram av lokalpolisen, Daniel Andersson och ledningsgruppen. 

Sen görs en orsaksanalys som utmynnar i medborgarlöften, innan man skapar en 

aktivitetsplan.  

Daniel visar en skiss över hur ett ärende kan ha sin gång. Det kan hoppa mellan 

olika nivåer. Vissa saker kan lösas omedelbart, ett okomplicerat och enskilt brott. 

Men ofta är det inte så lätt. Det kanske behöver bredare, förebyggande arbete för att 

komma till rätta med brotten.  

Lars Skogsberg frågar om det kan hända att kommunen kan ta in forskare och 

andra? Ja, säger Daniel. Det kan vi göra. Vi plockar ofta in externa, som nu senast 

Paasikiivi. Det kostar oftast inte så mycket, för forskare och andra vill sprida sitt 

arbete. Men konsulter, de är dyra.  

Vad är utmaningarna i det brottsförebyggande arbetet? Ja, det är förståelsen för 

Polismyndigheten kontra kommunens ansvar. Daniel Andersson berättar om hur 

invånare kontaktar honom för småbrott, som egentligen är polissak. Vissa verkar ha 

missförstått den nya lagen, tror att kommunen tagit över polisens arbete. Men så är 

det inte.  

Daniel får en fråga om ifall det är farligt att gå ut i Åmål på kvällarna. Nej, det är 

det inte, svarar Daniel. Åmål ligger lägre än riksgenomsnittet inom de flesta brott.  

Daniel pratar vidare om trygghet och säkerhet. Varje år gör BRÅ en 

trygghetsundersökning. Där får Daniel vissa indikationer, som han sen kan ställa 

mot antal anmälda brott. Då får han kunskap om vilka brott som ökar och är ett 

problem.  

Skadegörelsebrotten - verkar stå still. Klottret verkar också minska. Vissa tunnlar 

har dekorerats med målningar, det har gjort att väggarna fått vara ifred.  

Narkotikabrott - den öppna narkotikahandeln minskar, det är bra. Störande 

bilkörning ligger vi också i nivå med riket och länet.  

Personrån är mycket ovanligt. Sker nästan aldrig. Den oron är obefogad bland äldre. 

Däremot bör man sluta, som äldre eller konsument, att lägga sin plånbok i 

shoppingvagnen. Där går det snabbt att bli av med den.  

Sexualbrott sker, vi ligger under nivån för riket och länet. Misshandel, där ligger 

Åmål tyvärr rätt så högt. Men, säger Daniel, det är sällan så att det är riktat mot 

slumpmässigt utvalda personer, ofta är det våld mellan kriminella personer och 

missbrukare.  

Näringslivet är nöjda, visar enkäter.  

Kommunen har också arbetat för att hitta organisation och metoder för att komma åt 

bidragsfusk. Där har det tagits fram handbok.  
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Vad är på gång? Möte med polisledningen i Fyrbodal. Där arbetar våra företrädare 

för att få fler polisiära resurser till Åmål. Där ska polisen ha en eloge för att de 

säkerställt fler resurser till våra stora evenemang, som student och andra 

kulturevenemang.  

Kommunen har ansökt om utvärderingsbidrag från BRÅ för att utvärdera den 

taktiska gruppens verkan.  

Styrgruppen har möte i början av oktober. Då ska planer läggas upp inför hösten 

och fortsättningen.  

I Fyrbodal så har de möte i november, alla Fyrbodalskommunerna och 

Länsstyrelsen.  

Uppfyller Åmål den nya lagen? Ja, det är Daniel Anderssons bedömning. Men det 

gjorde vi redan innan lagen kom. Vi har inte gjort några stora förändringar. Vi var 

riggade på ett bra sätt redan innan. 

__________ 



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

14(19) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-20 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

 

§ 32 Kommunens arbete för att förebygga och 
hantera kriser och katastrofer 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Daniel Andersson, säkerhetsstrateg, berättar om lagarna som finns och reglerar det 

kommunala uppdraget. Det är ungefär samma uppgifter och organisering som gäller 

för att hantera kriser i fred, som krig.  

Målsättningen är att Åmåls kommun ska klara sig, i samarbete med andra, ska klara 

tre månader av kontinuerliga samhällsstörningar för vår samhällsviktiga 

verksamhet.  

Det som ska skyddas är:  

• Människors liv och hälsa 

• Samhällets funktionalitet 

• Demokrati, rättsäkerhet och mänskliga fri- och rättigheter  

• Miljö och ekonomiska värden 

• Nationell suveränitet 

 

Lars Skogsberg frågar om hur vi jobbar för att säkra Åmål utifrån 

klimatförändringar och stora skyfall? 

Daniel Andersson svarar att det pågår ett arbete där framförallt teknik- och 

fritidsförvaltningen som försöker ta fram åtgärder, men det är mycket stora 

kostnader förenade med detta. Kommunen håller på att kartera Vänern för att kunna 

beräkna hur det måste arbetas gentemot förändrade nivåer. Kommunen kartlägger 

och arbetar också utifrån att vissa träd och växter kanske kan komma att dö, 

försöker förebygga att strandskoning ska rasa.  

Angående Vänerns nivå så pågår en dialog mellan alla kommuner runt Vänern samt 

näringsliv och andra.  

Vi hade för övrigt tur i samband med senaste skyfallet, för just då var Vänern låg. 

Det var tur det, säger Daniel Andersson! 

För att klara av att hantera större katastrofer, som skogsbränder och annat, så ingår 

Åmåls kommun numera i “Räddningsregion Bergslagen”. Det sträcker sig långt upp 

över Örebro. Så Åmåls kommun har tillgång till samlade resurser från en lång rad 
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kommuner som kan sättas in, om en naturkatastrof eller brand utbryter i Åmål. 

Denna organisation användes också nu i samband med översvämningarna. 

__________ 
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§ 33 Bibliotekets verksamhet och Meröppet   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Cartrin Eriksson, förvaltningschef kultur- och utbildningsförvaltningen, Mikaëla 

Thorén (C), ordförande i kultur- och utbildningsnämnden samt Madeleine Eriksson, 

bibliotekschef, gästar pensionärsrådet för att tala om bibliotekets arbete, med mer 

begränsade öppettider, men också möjligheten med meröppet.  

Lena Kock berättar att man uppfattar neddragningen som en försämring mot 

invånarna och turister, men att medlemmarna också hört talas om att man kan få 

tillgång till biblioteket. En del pensionärer hänger med väldigt bra i det digitala och 

en del gör det inte, berättar Lena.  

Catrin berättar om hur den nya nämnden, Kultur- och utbildning, med tillhörande 

förvaltning, skapades 1 juni. Hon redogör också för de olika rollerna och 

organisationen. Med sammanslagningen kom också ett underskott som hängde ihop 

med kulturverksamheten, där man blev tvungen att göra anpassningar och justera 

för att komma i balans. Man skulle skära ner, men också bibehålla så hög nivå som 

möjligt, det var målet.  

Man måste också ta med i bilden att biblioteket har – över flera år – haft en kraftigt 

minskande bemanning. 2006 hade man 9,5 bibliotekstjänster. Nu är man nere på 5,1 

bibliotekstjänster. Trots att man gradvis minskat antalet tjänster, så är det först nu 

som man drar ner öppettiderna. Man har försökt stretcha det så mycket som möjligt, 

men nu går det inte längre.  

Stängningen hänger nu också ihop med att man byter bibliotekssystem. Det är 

väldigt, väldigt omfattande arbete. Något av det största som man kan göra i ett 

bibliotek. Samtidigt har man fått pengar som man bara får använda just nu, för att 

renovera barnavdelningen. Detta gör att det sammantaget inte går att ha bättre 

öppettider än vad man har just nu.  

Catrin Eriksson berättar vidare att det inte är tillåtet att arbeta ensam inom 

förvaltningen. Så det går heller inte att stretcha det mer än vad man gjort. Man har 

gjort bedömningen att det är bättre att stänga en dag, istället för att korta av 

öppettiderna.  

Rådet gör ett inspel, genom Lisette Lindenström, att de önskar att kulturen fick lite 

mer pengar, så man kan ha bättre öppettider. För detta är en väldigt viktig sak för 

många människor, betonar hon. 

Meröppet har gjort det möjligt att - som komplement till öppettiderna - erbjuda 

tillgång till biblioteket. Arbetet började redan runt 2017, men lanserades skarpt 

förra året. Meröppet är tillgängligt klockan 09:00-21:00, alla dagar i veckan, 
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inklusive julafton och alla helgdagar. Man behöver bara sitt lånekort och en pinkod. 

Man går till biblioteket och får hjälp för att starta sin tillgång. Det finns ett antal 

förhållningsregler. Exempelvis: man får inte släppa in någon annan, men man får ta 

med sig minderåriga barn. Det är självservice som gäller där inne, man får själv 

låna eller lämna tillbaka sina böcker, köpa saker med Swish, etcetera.  

En fråga från rådet: Gäller våra gamla lånekort för detta? Eller måste man ha ngt 

nytt? Svar: De gamla ska fungera. Men man måste alltid prata med biblioteket först. 

Man måste skriva på ett avtal med regler och man får reglerna med sig hem på lapp. 

Det kan hända att man får ett nytt kort, som gör att det funkar bättre. Men det 

hjälper bibliotekarierna till med.  

Behöver man beställa tid för besöket, undrar rådet? Nej, det behöver man inte göra. 

Det är bara att komma när de har öppet.  

Lena Kock undrar hur man får veta, allmänheten, om detta med Meröppet? Svaret 

är att det varit artiklar i PD, annons i PD, samt digitalt, på hemsidan och dessutom i 

Åmålsmagasinet. 

Rådet tycker inte att informationen nått ut tillräckligt mycket. Lisette Lindenström 

säger att hon ska hjälpa till att sprida informationen i sina kontaktnät, via möten och 

på Facebook.  

Catrin Eriksson berättar att åren 2023-2025 är och kommer bli väldigt, väldigt tuffa 

rent ekonomiskt för våra kommuner. Många kommunala verksamheter kommer få 

ses över och göra besparingar. Men det är viktigt att tänka på att alla förändringar 

görs med invånarnas bästa för ögonen. Vi gör så gott vi kan i kommunen, med de 

små resurser vi för närvarande har. 

Björn Skog frågar om det funkat bra med Meröppet, eller hur ser erfarenheterna ut 

än så länge? Ja, det har fungerat mycket bra. Inget stök och bråk. Alla måste vara 

över 18 år. Ungefär 320 personer har registrerat sig och omkring 10 personer per 

dag nyttjar detta.  

Om man går flera stycken ihop, ska man gå in en och en då, undrar rådet? Logga in 

var och en? Ja, det ska man göra.  

Madeleine berättar att i Danmark har alla folkbibliotek Meröppet. I Sverige är det 

ungefär hälften av alla bibliotek.  

Lena Kock frågar om de nuvarande öppettiderna. Var hittar man öppettiderna? Man 

går in på bibliotekdalsland.se 

__________ 
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§ 34 Stängningen av köket på Åmålsgården   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar frågeställningen och ger kansli- och utredningschefen i uppdrag att 

försöka få svar på frågan. Svaret skickas till Lena Kock, för vidare spridning, och 

frågan kommer även diskuteras på kommande rådsmöten när välfärds- och 

arbetsmarknadsförvaltningen finns på plats. 

Sammanfattning av ärendet 

Lisette Lindenström, SPF, framför att boende på Åmålsgården har hört att köket ska 

stänga. De har bett om support från SPF. Det finns en liten oro bland de boende. 

Man kommer vara tvungen att beställa mat i förväg. Det återstår att se hur väl detta 

kommer fungera.  

Många äldre, även de som inte bor på boendet, har haft möjlighet att gå till 

Åmålsgården och äta lunch, det är billigare än på restaurang. Dessutom trevlig 

gemenskap. Nu upphör den möjligheten. Finns det möjlighet att gå till Karlberg och 

äta, till det billigare priset? Det hade varit trevligt för olika generationer att mötas, 

dessutom. Det är en viktig social aspekt. Bekymmersamt om denna möjlighet 

försvinner. 

Björn Skog, kansli- och utredningschef, gör inspelet att det troligen inte är möjligt 

med den sortens servering på Karlberg. Dels är köket hårt belastat och 

verksamheten är dessutom restriktiv med att släppa in andra än elever och personal 

på skolan, för att kunna garantera säkerheten. 

Frågeställningen om Åmålsgårdens kök med servering för externa, önskar rådet 

återkomma till på sitt decembermöte, då även välfärds- och 

arbetsmarknadsförvaltningen kommer vara med. 

Björn kollar också upp hur planen ser ut, via kontakter med förvaltningen, så rådet 

kan få ett snabbt svar även innan decembermötet. Han skickar det till Lena Kock, 

som sprider det vidare. 

__________ 
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§ 35 Pensionärsrådets representanter till 
arbetsgrupp för nya äldreboendet   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet beslutar att Britt-Marie Lundin, PRO, samt Lars Skogsberg, SPF, ska vara 

utsedda representanter för de lokala pensionärsorganisationerna i arbetsgruppen för 

det nya äldreboendet. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett nytt särskilt boende projekteras för byggnation på Tjuke. Information kring detta 

bygge har tidigare givits på pensionärsrådet. Även pensionärsorganisationerna har 

framfört synpunkter och ställt frågor kring bygget. I samband med detta har det 

föreslagits att representanter för pensionärsorganisationerna också ska få delta i en 

arbetsgrupp under planeringsarbetet, för att komma med synpunkter och förslag.  

De båda organisationerna nominerar nu Britt-Marie Lundin, PRO, samt Lars 

Skogsberg, SPF. 

__________ 
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